
Datum van indiening: 18 april 2023 

 

Vraag om uitleg van de heer Mathias Vanden Borre aan de heer Pascal Smet, collegelid 

bevoegd voor Cultuur, Jeugd, Sport en Gemeenschapscentra 

 

Onderwerp: Projectoproep BeTalky/Culture van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest 

___________________________________________________________________________ 

 

Geacht collegelid, 

 

Op initiatief van minister Sven Gatz, bevoegd voor de promotie van meertaligheid, keurde de 

Brusselse Hoofdstedelijke Regering de projectoproep BeTalky.brussels 2023-2024 ter 

bevordering van de meertaligheid in de Brusselse culturele sector goed. 

 

Binnen deze projectoproep vallen alle mogelijke artistieke en culturele vormen en uitingen 

(theater, concert, expo, ...) die gericht zijn op het bevorderen en versterken van de meertaligheid 

in de cultuur. Dit kan bijvoorbeeld door het organiseren van evenementen, het verbeteren van 

de toegang tot culturele activiteiten voor anderstaligen. 

 

Er is een budget van 200.000 euro voorzien. Projecten kunnen tot 30.000 euro krijgen. Een van 

de ontvankelijkheidscriteria voor de projectoproep is dat in het projectvoorstel minstens twee 

talen aan bod komen waarvan tenminste één het Nederlands, Frans of het Engels.  

 

Eerst en vooral wil ik benadrukken dat het beheersen van meerdere talen zeker een grote troef 

is, zeker in een meertalige context als Brussel. Laat daar geen twijfel over bestaan. Maar voor 

de N-VA begint meertaligheid bij respect voor de wettelijke tweetaligheid. Brussel is immers 

ook de hoofdstad van Vlaanderen en de tweetalige hoofdstad van ons land.  

 

De Brusselse overheden moeten in de eerste plaats hun verantwoordelijkheid nemen en ervoor 

zorgen dat de eigen instellingen echt tweetalig zijn: die van het gewest, die van de GGC, maar 

ook de zorginstellingen, ziekenhuizen en woonzorgcentra, maar natuurlijk ook de gemeenten 

en OCMW’s. 

 

De verbindende kracht van het Nederlands loopt als een rode draad door het cultuurbeleid van 

de Vlaamse Gemeenschap. De Vlaamse Regering zal steeds het belang van het Nederlands in 

Brussel blijven benadrukken en in haar beleid streven naar het versterken van de kennis van het 

Nederlands in Brussel. Hoe groter de diversiteit en het aantal verschillende thuistalen, hoe 

groter de nood aan één verbindende taal, namelijk het Nederlands.  

 

Ook de VGC ziet het Nederlands als een van de gemeenschappelijke talen in Brussel.  

 

In dat verband heb ik de volgende vragen: 

 Werd er contact opgenomen met het collegelid en de Gemeenschapsministers bevoegd 

voor Cultuur i.v.m. de projectoproep BeTalky/Culture? Hoe ziet het collegelid concreet 

die projectoproep? In welke mate past dit binnen het cultuurbeleid van de VGC? 

 Het taalgebruik van Engels of Arabisch in de cultuursector verbindend, voor zover dit 

legaal is, is zoiets dan nog verbindend? 

 De nood van Nederlandstalige Brusselaars om op dienstverlening in eigen taal te kunnen 

rekenen geldt ook voor de cultuursector. Hoe zet de VGC hierop in? 

Ik dank u alvast voor uw antwoord. 


